
Z á p i s n i c a 

z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Ruskej Novej Vsi,  konaného dňa  15.12.2023 

_______________________________________________________________________  

 

 

9.  z a s a d n u t i e   

 

 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 

 

Program:  

 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu  

  3.   Určenie  overovateľov  

  4.   Kontrola plnenia uznesení 

  5.   Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu Obce Ruská Nová Ves  
         na r. 2024  
  6.   Schválenie návrhu rozpočtu obce na r. 2024 - 2026 

  7.   Schválenie VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne  

        a drobné stavebné odpady 

  8.   Schválenie PHSR obce na obdobie 2024 – 2030 

  9.   Žiadosť TJ Slanské Ruská Nová Ves o poskytnutie dotácie  

 10.  Schválenie zámeru predaja pozemku ako prípad hodný osobitného zreteľa  

 11.  Schválenie zámeru predaja pozemku ako prípad hodný osobitného zreteľa  

 12.  Žiadosť občana obce o odkúpenie pozemku  

 13.  Rôzne   

 14.   Diskusia 

 15.   Záver 

 

 

 

Overovatelia zápisnice:   Jozef Hirko  

                                         Mgr. Jozef Ňachaj 

                                          

 

Začiatok rokovania:   18.10 hod. 

Koniec rokovania:      20.25 hod.  

 

 

Priebeh  zasadnutia:  

                                     

K bodu 1) Otvorenie zasadnutia 

 

     Starosta obce p. Tibor Kollár  otvoril 9. zasadnutie OZ otvoril. Privítal   poslancov 

obecného zastupiteľstva, hlavného kontrolóra obce Ing. Marchevského a ostatných 

prítomných. Na začiatku rokovania boli prítomní 5 poslanci.  
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K bodu  2)  Schválenie programu 

 

Poslanci schválili  program 9. zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

 

 

K bodu   3)   Určenie  overovateľov  

 

Za overovateľov zápisnice z  9. zasadnutia OZ určil starosta  poslancov – p. Jozefa Hirku, 

a Mgr. Jozefa Ňachaja. 

 

 

K bodu  4) Kontrola plnenia uznesení 

 

Starosta konštatoval, že  uznesenia sú splnené.  

 

 

K bodu  5)   Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu Obce Ruská Nová Ves  
                      na r. 2024  
             6)   Schválenie návrhu rozpočtu obce na r. 2024 – 2026 

 

 
Hlavný kontrolór obce Ing. Marchevský predložil odborné stanovisko k návrhu  rozpočtu obce  na 

r. 2024 a k viacročnému rozpočtu. Konštatoval, že návrh rozpočtu bol spracovaný v súlade so 

zákonom č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v z. n. p. a zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v z. n. p. a v súlade so všetkými 

ustanoveniami, ktoré sa na rozpočet vzťahujú. Pri zostavovaní rozpočtu sa vychádzalo zo 

skutočností minulých rokov, nakoľko nie je schválený štátny rozpočet. Uviedol, že  rozpočet  

spĺňa všetky náležitosti a odporučil poslancom rozpočet schváliť. 

O vysvetlenie k rozpočtu požiadali poslanec p. Seman a p. Hirko. Vysvetlenie k rozpočtu podala 

ekonómka obce.   
 
 

K bodu  7)   Schválenie VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne  

                    a drobné stavebné odpady 

        

       Pri prerokovávaní tohto bodu programu vystúpil starosta obce, ktorý uviedol, že na 8. 

zasadnutí OZ bolo odporúčané navýšiť poplatok za vývoz KO na 16 Eur na osobu/rok, aby boli 

pokryté náklady na vývoz komunálneho odpadu, tiež navýšiť poplatok pre podnikateľov. 

Vývozca odpadu zaslal obci nový dodatok k zmluve, v ktorom ide o ďalšie navýšenie platby za 

vývoz  kom. odpadu. Z toho dôvodu je nutné zvýšiť tento poplatok. Poslanci navrhli sumu 20 

a 21 Eur. Odsúhlasená bola suma 20 Eur/osoba/rok. 

       Starosta zároveň informoval, že  Združenie obcí EKOTORYSA, ktorej je obec Ruská Nová 

Ves členom, pôjde cez európske výzvy na nákup vlastných áut na vývoz KO. Na začiatku to 

bude možno drahšie, ale do budúcna to bude prínos. Spoločnosť si to vyskúšala na separovanom 

zbere (bolo zakúpené vlastné vozidlo) a celková úspora bola cez 15 tisíc Eur. ZO 

EKOTORYSA rieši aj vývoz veľkokapacitných kontajnerov. Aj tu je úspora.  

Poslanci schválili VZN č. 1/2021 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

a drobné stavebné odpady. 
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K bodu  8)   Schválenie PHSR obce na obdobie 2024 – 2030 

 

       Poslanci schválili dokument obce „Plán hospodárskeho rozvoja obce na obdobie 2024 – 

2030“. Starosta uviedol, že tento dokument je potrebný pri realizácii projektov cez výzvy 

(predkladá sa uznesenie o schválení dokumentu).       

 

   

K bodu  9)   Žiadosť TJ Slanské Ruská Nová Ves o poskytnutie dotácie  

 

TJ Slanské Ruská Nová Ves požiadala obec:    

- o poskytnutie dotácie na zaplatenie faktúry SFZ v r. 2023 vo výške 410,80 Eur 

- o poskytnutie dotácie pre TJ Slanské Ruská Nová Ves na r. 2024 vo výške 7 tisíc Eur. 

Dotácie boli schválené. 

 

 

K bodu  10)  Schválenie zámeru predaja pozemku ako prípad hodný osobitného zreteľa  

 

       Poslanci znovu posúdili žiadosť p. Jozefa Segedyho o odkúpenie obecnej parcely. 

K žiadosti bol doložený znalecký posudok a geometrický plán. Poslanci zámer predaja 

pozemku schválili. Bola schválená suma 17 Eur/ m². 

 

K bodu  11)   Schválenie zámeru predaja pozemku ako prípad hodný osobitného zreteľa  

 

       Poslanci  posúdili žiadosť p. Petra Šoltésa  o odkúpenie obecnej parcely. K žiadosti bol 

doložený znalecký posudok a geometrický plán. Poslanci zámer predaja pozemku schválili. 

Bola schválená suma 17 Eur /m² 

 

 

K bodu  12)  Žiadosť občana obce o odkúpenie pozemku  

 

Na obecný úrad bola J. B. doručená žiadosť  ohľadom kúpy obecného pozemku, ktorý susedí 

s pozemkom, na ktorom má žiadateľ postavený rodinný dom. Obecný pozemok žiadateľ  užíva 

v domnienke, že patrí do jeho vlastníctva.  Poslanci navrhli odpovedať žiadateľovi, aby 

predložiť potrebné doklady k žiadosti. 

 

 

 K bodu  13)  Rôzne  

 

 V tomto bode starosta: 

a) oboznámil poslancov so žiadosťou  gr.- kat. cirkvi, farnosť Ruská Nová Ves o poskytnutie 

dotácie na renováciu ikonostasu (doručená bola pred zasadnutím OZ). Starosta obce uviedol, 

že pre tento rok bolo v rozpočte  počítané pre gr.- kat. cirkev  tritisíc Eur, 1500 Eur poslanci 

schválili v júni, ostáva ešte 1500 Eur. Poslanec p. Hirko sa informoval, či nie je možné navýšiť 

na dvetisíc Eur. Poslanci schválili sumu 1500 Eur na renováciu ikonostasu.  

b) podal informáciu o výške príspevku PSK na dopravu = jedno Eur/km/rok. 

c) na deň 19.1.2024 navrhuje pracovné stretnutie k príprave investičného plánu na r. 2024 

d) kalendáre sú v tlači, bola zaslaná posledná fotka z posedenia jubilantov, 
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e) je potrebné poroznášať nálepky ku kom. odpadu (aj napriek tomu, že na poslednom zasadnutí  

OZ bolo povedané, že nálepky roznesú poslanci, poslanci nie sú s tým stotožnení, sú za to,  

aby boli občanom doručené do schránok v obálkach) 

f) na email obce bola doručená žiadosť PhDr. Márie Pažuchovej, PhD., kde žiada o analýzu 

nakladania s verejnými prostriedkami  (z podielových daní a pod.) za posledných 13 rokov, čo 

sa za ne postavilo, kde sa investovali atď., teda aký trvalý úžitok mala obec z nich. Táto 

požiadavka už padla pred necelým rokom od poslanca S. Semana na jednom zo zasadaní OZ a 

ostala nezodpovedaná. Uvedený email bol poslancom preposlaný.  

Touto žiadosťou sa poslanci  zaoberali a po rozprave usúdili, že požadované informácie sú 

voľne dostupné na internetovej stránke obce, a to či už v každoročne zverejňovanom 

Záverečnom účte obce, v návrhoch rozpočtu na bežný rok,  v jednotlivých zápisniciach a 

uzneseniach z rokovaní obecného zastupiteľstva, tak aj v informačných novinách, ktoré obec 

každoročne vydáva. Tieto materiály majú dostatočnú vypovedaciu schopnosť o nakladaní obce 

s verejnými prostriedkami a poslanci obecného zastupiteľstva nepovažujú za nutné 

vypracovávať k tomu osobitnú analýzu.  

K názoru PhDr. Márie Pažuchovej, PhD., citujem: „Záujem o veci verejné by mali mať aj iní 

občania (žiaľ, čušia, aj keď sú nespokojní), moje podnety sú v súlade s demokratickými 

princípmi.“, starosta uviedol, že občania „nečušia“, ako uvádza p. PhDr. Mária Pažuchová, 

PhD., ale sa zaujímajú o veci verejné, či už prostredníctvom poslancov, osobne alebo 

telefonicky na obecnom úrade. 

 

 

K bodu 14)   Diskusia 

 

V diskusii  bolo udelené slovo občanovi obce:  

a) p. Ch. - na základe listu, ktorý obdržal od obce, vysvetlil, že dôvodom osadenia betónového 

kvetináča na trávniku (pozemok obce) je skutočnosť, že terén bol zničený autami. Trávnik 

upravil tak, aby mu nestekala voda z komunikácie a z toho dôvodu umiestnil betónový 

kvetináč, aby si chránil svoj majetok. P. Ch. zároveň navrhol, aby miestna komunikácia, ktorá 

prechádza okolo jeho rodinného domu, bola urobená ako jednosmerná (starosta uviedol – do 

budúcna je v pláne). 

b) p. B., ktorá nástojila, aby na základe  žiadosti jej obec odpredala pozemok. Poslanci aj 

starosta vysvetlili z akého dôvodu nie je možné odpredať tento pozemok jej (starosta – ide 

o dlhodobú problematiku, ktorá sa vlečie od r. 2016). 

V diskusii vystúpili poslanci: 

a) p. Seman – 

    . na poslednom zastupiteľstve sa riešil vodovod, v akom je stave (starosta – čaká sa na  

      stanovisko SVP, š. p., inak nemôže byť vydané územné rozhodnutie) 

    . v akom stave je Dom smútku – (starosta –  rekonštrukcia havarijného stavu je ukončená,  

      ostáva vymeniť okná na severnej strane.) 

b) p. Ištvan –  

     . zaujímal sa, či je ešte otvorený ÚP. Keď sa bude robiť vých. obchvat, navrhuje časť územia  

       vyčleniť na priemyselný park (starosta – ÚP sa už spracováva). 

      . či je možné urobiť akciu vráťme deti na ihriská (starosta a Mgr. Ňachaj – je potrebné mať  

        vypracovaný koncept podujatia). 

c) p. Mgr. Ňachaj – 

    . na štátnej ceste do obce v miestach, kde chodia do priestorov    kynologického klubu, nie je     

      v priekope osadená rúra, vyteká voda, čo je veľmi nebezpečné  
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     (starosta – správca cesty bude oboznámený so situáciou) 

    . je potrebné upozorniť firmu, ktorá robí optickú sieť, aby dala do poriadku rozkopávky 

   . značka obce je posunutá, je potrebné zaoberať sa výstavbou  obojstrannej zastávky na  

     Vyšných dolinách (starosta – je  potrebné vypracovať PD, v ÚP je zastávka zahrnutá). 

 

 

K bodu  15)   Záver 

 

       Všetky body programu  9. zasadnutia obecného zastupiteľstva boli prerokované, preto 

starosta zasadnutie OZ ukončil.  Poprial všetkým pekné vianočné sviatky     

 

 

 

Starosta obce:   Tibor Kollár                                                     ................................................ 

. 

Overovatelia :   Jozef Hirko                                                      ................................................ 

 

                          Mgr. Jozef Ňachaj                                           ................................................ 

 

 

 

 

 


